
Kandavas pilsētas konsultatīvās padomes 

SANĀKSMES PROTOKOLS 

Tukuma novadā, Kandavā 

2024.gada 10. aprīlī                                                                             protokola  Nr. 

 

Kandavas pilsētas konsultatīvās padomes (turpmāk - Padome) sēde sasaukta 2024.gada 

10. aprīlī plkst.18:00, Dārza ielā 6, Kandavā, Tukuma novadā. 

Sanāksmi 18:00 atklāj Anita Meiere. 

Sanāksmi protokolē: Marita Dērica 

Sanāksmē piedalās Padomes locekļi:Anita Meiere,  Kitija Švīgere, Solvita Gotfrīda, 
Ainārs Vilkaušs, Romeks Fabijančiks, Guntis Meiers, Gunta Vēciņa, Aurika Rimoviča, 
Laura Bičkovska. 
Sanāksmē piedalās: Inga Priede, Marita Dērica, Mārtiņš Limanskis. 

 

Darba kārtībā 

1. Par vajadzībām pilsētā 

2. Par šķūnīšiem Sabiles ielā 

3.Par vides pieejamību 

4. Citi jautājumi 

 

1.  

Par vajadzībām pilsētā 

 

A.Meiere: Pie Teteriņu ezera bebri ļoti bojā kokus, arī jau lielus vērtīgus kokus. 

J.Mazitāns jau ir informēts. 

I.Priede: Sazināšos ar mednieku, kurš jau iepriekš ir šādu līdzīgu situāciju palīdzējis 

risināt. 

G.Meiers: Nepieciešams kaut ko darīt, jo šī situācija runāta jau iepriekš. 

A.Meiere: Vai iespējams izzāģēt zarus gar Teteriņu taku, aizaug. 

I.Priede: Noteikti iespējams ir, bet jārunā ar Latvijas valsts mežiem, tā ir viņu teritorija. 

A.Meiere: Vai nav iespējams uzprojektēt un izbūvēt gājēju, velosipēdistu celiņu no 

Kandavas līdz Kandavas pagriezienam (CircleK). Nedroši un grūti pārvietoties. 

I.Priede: Par to jādomā, vai tādas iespējas ir. 

S.Gotfrīda: Arī pa veco Kandavas ceļu uz Sabili staigā daudz nūjotāju. Vakaros, tur 

nedroši braukt, jo nav apgaismots, neredz staigātājus. Arī tur būtu nepieciešams gājēju 

celiņš. 

G.Meiers: Ļoti bīstams ir šī ceļa (Kandava -Sabile vecais ceļš) pagrieziens, kad izgriežas 

uz Sabiles ceļu no Kandavas, jo tas pienāk pie ceļa tādā leņķī, ka nav iespējams redzēt, 

vai pa Kandavas-Sabiles ceļu kāds nebrauc. Fiziski galvu nevar tik pagriezt uz atpakaļ. 

Būtu nepieciešama neliela ieskriešanās josla. 

A.Meiere: Vai nav iespēja pie Čužu purva uztaisīt atpūtas galdiņus, kur tēju padzert. Ir 

tikai viens galds cauri takai izejot, galā kur atpūtas vieta. Bet šis galds vienmēr ir pilns. 

Pie stāvlaukuma paejot uz priekšu ir pļava, varbūt tur ir iespēja? Cilvēku ir ļoti daudz, 

kuri apmeklē un staigā pa taku. 



R.Fabijančiks: Esmu saņēmis no iedzīvotājiem ierosinājumu, ka būtu nepieciešams 

atjaunot Neptūna un Nāriņas skulptūras Baseinā. Tās palikušas ļoti drūmas. 

Nepieciešams atsvaidzināt. 

I.Priede: Vasarā kafejnīcas “Ņāriņa” īpašniece kopā ar kultūras namu bija iecerējuši rīkot 

Zvejnieku svētkus. Iespējams tad varētu atsvaidzināt. Baseins ir Tehnikuma īpašums. 

L.Bičkovska: Vai nav iespējams atjaunot arī strūklaku, kura bija. 

M.Dērica: Šī iecere jau tikusi izskatīta sadarbībā ar Tehnikumu. Taču tur visa 

infrostruktūra tam ir izsaimniekota. Nav vairs ne trubas ne iespēja ko atjaunot. Viss 

jāizbūvē no jauna. 

A Meiere: Nevajadzētu aizmirst par tilta apgaismojumu arkās, kas bija tiltam. Tas 

izskatījās ļoti skaisti. Par šo ir runāts arī iepriekš D.Rozenfelds aktualizēja. 

I.Priede: Vai tas nebūtu jādara ziemā, kad upe aizsalusi, lai tiktu klāt. 

A.Meiere: Varbūt tieši vasarā, kad siltāks laiks darbiem. 

I.Priede: Jā, lai līdz rudenim uztaisītu. Sazināšos ar J,Mazitānu par šo. 

M.Dērica: Pagājušajā reizē tika runāts par satiksmes organizēšanu pilsētā. Ierosinājums 

no satiksmes komisijas bija visā vecpilsētā samazināt braukšanas ātrumu, nevis likt 

gulošos policistus. 

Padome: Diskutē, ka grūti braukt ar ātrumu 30km/st.  

I.Priede: Tas bija arī lai mājas nenošķiestu slapjajā laikā. 

Padome: Gadiem ejot pilsētas ielas segums ir krietni pacēlies, to atjaunojot. Ēkas 

palikušas zemu. Ūdens gan tek iekšā lietus laikā, gan ļoti nošķiežas. Lietus ūdens 

kanalizācija nespēj tikt galā, jo no kalna tekot lejā savācas ļoti daudz ūdens.  

L.Bičkovska: Apkaunojoši Kandavai ir ka aiz Sabiles ielas 5b, kur iet taciņa uz skolu ir 

pašvaldības zaļā zona- mežs. Tā ir Kandavas centrā visnekoptākā, piegružotākā vieta. 

L.bičkovska: Gribētos lai neaizmirst par apgaismojuma trūkumu pie āra aktivitāšu 

laukumiem. Par to jau runāts ir iepriekš. Kamēr sagaidīs projektus un pārbūves, jaunieši 

būs izauguši. Tas nepieciešam šobrīd šiem jauniešiem. Varbūt iespējams kāds 

vienkāršotāks variants. 

L.Bičkovska: Kandavā ir bojāta un mētājas publiskā grāmatu apmaiņas vieta.  

K.Švīgere: Jā to esmu teikusi. To ir uzlikusi kāda biedrība un tāpēc nevienam vairs 

neinteresē. Tā atrodas uz Talsu ielu. 

R.Fabiančiks: Tagad tās grāmatas liek mājā iekšā, tur uz stūra tajā mājā. 

G.Meiers: Vai nebūtu nepieciešams izvietot vēl papildus norādes uz tualeti, jo iebraucēji 

nezin, kur to meklēt.  

G.Meiers: Mēs esam aizmirsuši par Kandavas uzrakstu, kurš ir ļoti skaists un tie krūmi 

priekšā ir pilnīgi lieki. Drīzāk aiz tā varētu būt  Kandavas ģerbonis ar ozolzīlēm.  

Padome: Diskutē, ka būtu nepieciešams nedaudz atsvaidzināt uzrakstu, izveidot nelielu 

piebrauktuvīti, kur apstāties mašīnām. Uzraksts Kandava ir ļoti skaists. 

 

2. 

Par šķūnīšiem Sabiles ielā. 

A.Vilkaušs: Kā varētu risināt situāciju ar šķūnīšiem Kandavā,  Sabiles ielā 5? Tur ir 

šķūnīši katastrofālā stāvoklī un piekrauti pilni ar nederīgām lietām. Tur pretī cilvēkiem 

nav kur glabāt malku. Mājā ir gan privātie dzīvokļi, gan pašvaldības dzīvokļi. 

I.Priede: Pašvaldībai ir 4 dzīvokļi, divi no tiem iet uz izsoli.  

 

 



3. 

Par vides pieejamību 

 

K.Švīgere: Pirms divām nedēļām Kandavā bija vides pieejamības eksperts, skatījās 

daudz vietas. Atzinīgi vērtēta pieejamība Čužu purvam. 

I.Priede: Iepriekš ir bijis pētījums, kur vislabākā pieejamība bija tehnikumam, sporta 

hallei, poliklīnikai ir atbilstoša. 

Padome: Diskutē, ka Kandava ir diezgan slikti pieejama invalīdiem un veciem 

cilvēkiem. Kamēr paši personīgi ar to neesam saskārušies paši, maz par to piedomājam. 

Tā arī palika neatrisināta situācija ar ķēdes uzbraucamo krēslu kultūras namā. 

I.Priede: Šādu variantu uzskata par neatbilstošu Tiesībsargs. Ar to saskārāmies Kandavas 

pansijā. Ka tas esot nestabils. Pansijā vienīgais risinājums ir lifts, kas iespējams maksā 

septiņi simti tūkstoši. 

M.Limanskis: Pagājušā sapucē šis tika aktualizēts, līdz Tukumam šis nebija nonācis. 

Nodevu informāciju izpilddirektoram, apskatījos cik daudz par šo esat runājuši 

pagājušajā gadā. Decembrī ir bijis solījums no J.Mazitāna, ka ieliks budžetā. Februāra 

iedzīvotāju konsultatīvās padomes tikšanās reizē tika pateikts, ka nauda pacēlājam 

kultūras namā nav, Tukums izņēmis ārā. Izpilddirektors I.Liepiņš par šo pacēlāja 

nepieciešamību neko nezin. Rodas jautājums, kā tas tad varēja būt izņemts no budžeta?  

 

4. 

Citi jautājumi 

A.Vilkaušs: Vai taisnība, ka likvidēs Kandavas apvienību? 

M.Limanskis: Doma tāda ir, bet vēl nekas nav lemts. Doma ir kā visā novadā veidot 

vienu pārvaldes vadītāju uz diviem pagastiem. Nav vēl līdz galam izdiskutēts par 

teritorijām. 

I.Priede: Tas prasīs štata pieaugumu,  ja paliek viena pārvaldes vadītājs uz diviem 

pagastiem, tad pagastos uz vietas ir sekretārs, tad katrā pagastā vajadzēs sekretāru. 

L.Bičkovska: Ja valstī ir krīzes situācija, katrai pilsētai, pagastam ir jābūt krīzes 

situācijas plānam kā rīkoties. Vai Kandavai tāds ir? 

I.Priede: Ir vienots visam novadam. Nav sīks ar patversmēm, bet kas par ko atbild. Šim 

plānam ir publiskā daļa un nepubliskā daļa.  

M.Limanskis: Iepriekšējā domes sēdē ir pieejama publiskā daļa krīzes plānam. 

G.Meiers:Kāda materiāla plānojas bialoģisko atkritumu konteineri. 

M.Limanskis: Pasūtīti ir no plastmasas kā visi. 

A.Vilkaušs: Te vairāk jādomā kā viņus apsaimniekos, cik bieži izvedīs, ko darīs ar 

smaku, kā cīnīsies ar grauzējiem. 

M.Limanskis: Šobrīd Piejūras budžetā nav ielikti svari, lai varētu pieņemt būvgružus 

Kandavā. Bet nepieciešama arī atbilde no pašvaldības.  Pašvaldībai ir kapitāla daļas šajā 

uzņēmumā. Šobrīd šī vajadzība ir pieņemta tikai zināšanai, nepieciešama virzība no 



pašvaldības vadības. Tiek runāts, ka par maz vietas, nav kur transportam apgriezties. Bet 

to visu iespējams risināt. 

A.Vilkaušs: Vai varētu lūgt uzrakstīt iesniegumu pašvaldībai par būvgružu pieņemšanas 

punkta izveidi Kandavā. 

Padome: Diskutē, ka šis būtu jādara, lai parādītu nepieciešamību un virzītu šo uz rīcību. 

To Konsultatīvās padomes vārdā lūdz izdarīt M.Dēricai. 

 

Nākamā sanāksme notiks mēneša otrā trešdienā plkst.18.00. 

2024. gada 8. maijā plkst. 18.00, Dārza ielā 6, Kandavā, Tukuma novadā. 

Sanāksme slēgta: plkst. 19:30 

Padomes priekšsēdētājs:     A. Meiere 

Sēdi protokolēja: M. Dērica 


